

INFLUENZA

CHINA (23 January 1988). — Incidence of influenza-like illness has increased in the cities of Beijing and Tianjin and the Provinces of Hebei, Nei Meng Gu, Heilongjiang and Liaoning since the end of December 1987. Cases, often severely ill, were observed in all age groups but most were among children. So far, 12 isolates of influenza A(H3N2) virus have been identified.

FRANCE (27 January 1988). — Influenza B virus was isolated from a 30-year-old patient in Val d'Oise, north of Paris, in mid-January. So far, no further spread of influenza has been detected in the country.

NORWAY (22 January 1988). —¹ Influenza A(H3N2) virus has been isolated from an adult male patient in Oslo. There are otherwise no signs of influenza activity in the country and the incidence of influenza-like illness actually decreased slightly in the past week.

USSR (29 January 1988). —² Influenza A(H3N2) started to spread at the end of December 1987 simultaneously with the outbreak of influenza B in Moscow. In early January 1988, about

¹ See No. 3, 1988, p. 13.

² See No. 4, 1988, p. 21.

GRIPPE

CHINE (23 janvier 1988). — L'incidence des maladies d'allure grippale s'est accrue dans les villes de Beijing et Tianjin ainsi que dans les provinces de Hebei, Nei Meng Gu, Heilongjiang et Liaoning depuis la fin décembre 1987. Des cas, souvent sévèrement touchés, ont été observés dans tous les groupes d'âge, mais la plupart étaient des enfants. Jusqu'ici, 12 isolements de virus grippal A(H3N2) ont été décelés.

FRANCE (27 janvier 1988). — A la mi-janvier, le virus grippal B a été isolé chez un sujet de 30 ans dans le Val d'Oise, au nord de Paris. Jusqu'ici, aucune propagation de la grippe n'a été décelée dans le reste du pays.

NORVÈGE (22 janvier 1988). —¹ Le virus grippal A(H3N2) a été isolé chez un adulte à Oslo. Il n'y a pas d'autres signes d'activité grippale dans le pays, et l'incidence des maladies d'allure grippale a en fait légèrement diminué au cours de la semaine écoulée.

URSS (29 janvier 1988) —² La grippe A(H3N2) a commencé à se propager à la fin de décembre 1987, parallèlement à la poussée de grippe B à Moscou. Début janvier 1988, la moitié environ des villes sous

¹ Voir N° 3, 1988, p. 13.

² Voir N° 4, 1988, p. 21.

half of the cities under surveillance were affected, mainly those in the far eastern, central Asian and European parts of the country and Siberia. Increased morbidity was noted in the western part of the country from 25 January onwards. In general, the epidemic spread slowly and caused little morbidity. About 1-2% of the population in cities were affected and 60-65% of the cases were in children under 15 years of age.

surveillance étaient touchées, surtout dans les parties du pays situées en Asie extrême-orientale, en Asie centrale et en Europe, ainsi qu'en Sibérie. Une morbidité accrue a été notée dans l'ouest du pays à partir du 25 janvier. D'une manière générale, l'épidémie se propage lentement et la morbidité est faible. Elle intéresse environ 1 à 2% de la population des villes, 60 à 65% des malades étant des enfants de moins de 15 ans.